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РОДИТЕЉИ И ОМБУДСМАН УПОЗОРИПИ ДА ЈЕ СВЕ ВЕЋИ 

БРОЈ МАЛИWАНА СА СМЕТЊАМА 

Аутизам регистрован 
код 102 дјеце 

Из НВО,.Наше CYHцe~ упо

эоравају да у Црној Гори не 

постоји регистар Ајеце са ау

тизмом и ПСИХофИЗН'Iкнм 

сметњама, али да је најтеже 
стање на сјеверу грје је све 
вehи број малнш.анаса тим по
ремehзјем. Директорица нво 
..нашесунце-Мх1пса1IIhuIa

ио..кh за ,.Дан· истичедадје

ца к родитељи немају ДОВОЉНО 
третмана, а да Центар за ау

тизам тренутно пружа трет

мане н рехабилитацију за ОКО 
s.озо корисника. ОД чега аути

зам кма 102дјеце. 
- Расте број родктеља дје

це са аутизмом који траже 

савјете и подршку. Државне 
инcrитyције ништа не преду

зимаiY да им помогну н 0Оез
биједе сву потребну стручну 
помоh.Центруза аутизам не

достаје лоroпеда н дефекто

.IIога, због чега третыане врло 

ри}етко можемо да закажемо. 
ВелИКИ БJXIј родитеља примо
ран једа одлази у Беоrpaд, гдје 

дјеца знатно више напреду

ју. Подаци Клнничког центра. 

према којима ОКО S.OOCI дјеце 
предwколског узраста дола

зе на третмане и лијечење у 
Центар за аутизам, говоре 

да је стање алармантно,даје 
знатно повећан број малиша

на са сметњама, наводи Шће
пановић_ 

8.д. омбудсмана здеика 

Пtpo.иh казала је прошле 

седмице да број корисника 
услyra Центра за аутизам 

алармантно указује да већ 

сада капацитети и технички 

и стручни Команског моста 
нијесуу складуса потребама 

и да се треба хитно поради
ти иа то ... е како би ова уста
иова бlUlа спремна за приnaт 

ових лица кад, за коју годину, 
1'0 буде једино рјешење за њи
хов адекватан третма. 

Директор Ресурсног цен

тра за 06разовање и оспо

со6љавање .. 1. јун" Жемсо 
Дарwasо.xh истакао је да, 

нажалост, у Црној Гори има

мо све више дјеце и омлади
не којн имају аутизам. 

- Скоро во одсто дјеце у 
овом центру има аутизам. 

Нећу улазити у медицински 
дио због чега је такаа ситуа

ција, али јесте изазов и Ми
нистарству просвјете и нама 

да изађемо усусрет СВИМ тим 
потребама. Сада радимо рану 
превенцију са жељомда има
моштовиwетретманазањих. 

CleмањеAieцекмамоуиttrep
нату која су смјештена. некад 

их је било по 100, а сада их је 
око IS. уз подршку Министар
стаа рада пружамо третмане 

дјеци . а да се родитељ не од
ваја од њих. Остају по десет 
дана, казао је Дармановић. 

д.Б. 

УЦГ ДОНИРАО OW У ОЗPIIНМЋИМА 

ПОКЛОНИЛИ 15 лаптопова 
У име УниаерзктетаЦрне 

Горе ректор ДaикJlо IIJOCO
JDdI. донирао је IS лаптоп ра
чунара Основној школи ~Pa

доје Чизмовнћ" у Ннкшиl\у. 
Ректор Николић је истакао 

улоry Универзитета, као 
Друштвено одговорне нн

ституције, у црногорском 

друштву. 

- Уннверзитет треба и 

мора имати слуха за развој и 

потребе осталих образовних 
институција у Црној Гори, у 

циљу реализације заједнич
ког циља - улагаље у образо

ваље МJlЦКX и креираље што 

бољих услова за њихово на

npeдoвaњe - наводи Нико

ли!\. ДА 

ХУМАНИТАРНА АКЦИЈА АдК ПОДГОРИЦА 

Крв дало 70 граћана 
ДруштводоБРО1ЮЉикхд.а

аалаца крви Подгорицаорга
низовало је прошлог вккен

да другу ового.цишњу акцију 
добровољног давања крви у 
Подгорици. 

У акцији, која је реализо
вана уочи Дана ослобођења 

Подгорице, учествовало је 
око 70 давалаца крви. 

- Захваљујемо органи· 
заторима на досадашњем 

доприносу обезбјеђивања 
стабилних эалиха крви, а ис

товремено позивамо и друге 

субјекте и појединце да слич

ним активностима подрже 

даљи развој добровољног да
валаштаа крви у Црној Гори 

- наводе нз 3авода. Д_В. 
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УПРКОС МИШЉЕЊУ СТРУЧНОГ КОЛЕГИЈУМА. МИНИСТАР ЗДРАВЉА ОДЛУЧИО 

О ДИРЕКТОРУ ЗДРАВСТВЕНЕ УСТАНОВЕ 

Функционеру ДПС-а 
которска ·Пс хијатрија 

• Стручни колегијум болнице је мишљења да је доктор Ђедовић својим лреданим вишего
дишњим радом у овој болници доказао своје високе људске, моралне и професионалне ква
лИl1!П! који га несумњиво квалификују као најбољег будућег представника и руководиоца ове 
установе - наводи се у долису 

МинистарздрављаКевах 
Храпопhдонио је одлуку да 

именује функционера котор

ске Демократске партије со

цијалиста Петра Абрако
udlaнаФУНкцију директора 
Специјалне болници за пси
хијатрију Доброта, иако се 

стручни колегијум те уста· 

нове томе противи н подр

жава кандидатуру њнховог 

колеге пснхијатра Јова ~ 
,ll;0JIиha. Абрамовиl\ је члан 
Општинског одбора ДПС-а 

у Котору, бивши кандидат 

те партије за предсједника 
општине. правник у Општи

нн Котор н ватерполосуднја. 
А6рам:овиl\ је iyче кратко ка

зао за..Цан" да одлуку доноси 
Министарствоэдравља Н да не 

смије HКUIТa да комент.!рише 
док они недајусвоје виђење. 

Пocnедње двије године 

болницу у Доброти тресли 
су инцидентуукојкмајео6ез
бјеђење и особљетукло и мал

третирало психијатркјске па

цијенте, обољели су везани 

за креаете, а прије неколико 

мјесеци затворски пацијент је 
објавио фотографију са свнје 

06нажене жене утој установи. 
због чега је покренут посту

пак против пет запослених. 

в.д. директора болнице 

A.JIexcaJl.A8.P Томчух је за 
,.ДаН" саопштио да је конкурс 
за избор новог дирекropaзавр

шен и да је стручии колегијум 
дао подршкуЂедовиl\у, али да 
је Министарство здравља на
длежнода одлучује. 

- Незнамко јесвеконкури
сао али знам да је стручни ко
легијум дао подршку I(олегн 

Ђедовићу. Конкурс је завршен 

и Миннстарство здрааљадо

носи одлуку - истиче Томчук. 
У допису Стручног коле

гијума Спе.цијалне болнице 
за психијатрију, који је пот

пис.ало2S љекара и меднцин
ских радника, а у који је .Дан" 

имао увид, истиче се да дају 

безрезервку подршку колеги 

АР ЈовУЂедовиl\y за пријављи
вање на конкурсза изборди

ректора болнице. 

- Стручни колегијум 
болнице је IdИWљења да је 
доктор Ђедовиl\ својим преда

ни ... виwегодишњим радому 
овој болници доказао своје ви-

соке људске, моралне и про

фесионалне квалитете који 

га несумњиво квалификују 
као најбољег БУlђ'ћег пред

ставника и руководиоца ове 

установе - наводи сеу допису. 
Из Минмстарстваздравља 

..дану" нијесу одroворили на 
питаља у вези са именовањем 

Абрамовкћа на челуболнице 

уД06роти. 

Дyroгодишњн директор 

болнице Дparaи Чабаркana 
напустно је туycraновуујулу 
ове године због лоше органи

зације и недостатка средста
ва за матернјалнетрошкове. 

60ЛНИЦУ лрmорили у эmор и социјалну установу 
ib CмндIIItataДCll(П:lpa МtДIQМ SI..д.f ;е Q

orIIП'IfII) да са nuн.oм ~ lOI5OP ТЈ. nIICТa'IOiIЊe 
,IМ)8(Т1IPI. У Cneч+nмai 6wмtм дo6pcm. 

-06.14.iENiO4D~ј!аручнм ~~ 
~ nщpкy IШJIIПI,,]. ~ који 

је ј!дам OLII КIfWIДIТJ. Ја ~ .. YCtaItIIR 
-1Wa.f8I суеа ~ 

ИЈ 6o.Iи8te lII8OД@ да једмма OtМ nocj@дyjy .......... _<-)_. 
ка .. C2IpU11i......-oдlUW ~ ........... -10" J8Ш8IfМ ..coцмtanнм naцм;emf, .. би 
МDmi &micnnyw1ENi 10 ~ мw .... rJV! 
ДI O/('f. а IWIX l8UМD iЏ!КD 100 11 OtI4 nPeДCrI8IWfV 
8@IИ(D мmpм)anмo ~IWI .. 6oIи8rt. на 

IВМ tiN8t D40 nPn8OP84II V М11IOfIII CDЦIIjanМY 
yctIМC8'f,jepiIQI_.IIIW1X"'cyдaoi"~ 
RII8I'9вmi - Н8QД! 10 YaatI08L 

УПРАВНИ ОДБОР УНИВЕРЗИТЕТА РАСПИСАО КОНКУРС 

Петар Абрако.кh 

Према подацима нз те ус. 

танове. Специјалној болни

ци за психијатрију Доброта 

самоуовој години недостаја

ло је и 600.000 еура за мате
ријалне трошкове, улагаље у 
одјељења н бриry о 260 пси
хијатријских , судских и со

цијалних пацијената, те за

висннка, накои што Фонд за 

здравствено осигурање и Ми· 

нистарство финансија нијесу 
прихаатнли траженн БY1,lет 

управе од 3.200.000 еура. 
- Основни проблем којн је 

у последње двије године ви
шеструко дошао до изражаја 

и који нажалост највиwе оп
тepehyje рад установе јесте 
проблем стабилног и одржи
вогфинанскрања. Сматрамо 

дзиедocтaт<l.кновцадоводиу 

пнтање извршаваље основне 

дјелатности и отежава руко

вођење и управљање болни
цом - казао је раније Чабар

капа . 
д.В. 

Бирају декана Филозофског факултета 
• Пријаве на конкурс се подносе у року од 15 дана од дана 06јављивања конкурса у дневном листу, 
а усвојеном одлуком Управног одбора yrnpћени су и рокови за мэборне радње, казао је Бјелица 
ПредсједникУnpaвного,ц

бора Уняверзнтета Црне Горе 
Душхо Вјеющасаопштио је 

дасупокренути и поступци 

за нзбор декана Факултета 
драмских умјетностн н Фи

лозофског факултета, јер 

мандати актуелних декана 

истичу током 2020. године. 

из Ректората јесаопштено да 
је задиректора Института за 
биологију мора УЦГ изабран 

An:eкcaaдap ЈОICCllМО8иh, за 
мандатии перио,цод 2О2О.до 

2023. године. 
- Пријаве на конкурс се 

подносе у року од IS дана од 
дана објављивања конкурса 

у дневном листу, а УCllOјеном 
oдлyi<омУправногодбораут
врђени су и рокови за избор

не радње, казао је Бјелица. 

Он је додао да је јуче ус
војен н Пpeд1l0гпланаза рје

щавање стамбених потреба 

запослених на Универзите

ту Црне Горе. Ректор Дани
JlО НнxOJlXh је члановима 

УПРa8IIJI одбор VIDOep3NТeТa 

Управног одбора уцг пред

ставио моделе валоризацнје 

урбан изованог земљишта у 
оквиру ДУП-а Универзитет

ски центар. На љегов предлог 
је усвојен модел заједничке 

градње, по систему кључ у 

руке и замјеиу пословних 

простора ~ стамбене прос
таре у Кулама и зградама. 
модел добијања 2s одсто од 
укупне нето површине из

грађеног простора.рво рје

шење је пpenознато као по

вољније за запослене на 

Универзитету - истичу уса· 
општењу. 

из Ректората наводе да је 
донесен и закључак наосноЈУ 

садржаја извјештаја органн

зационихјединица Yцr даје 
неефикасна наплата школа

рнне/накнадезастудирање. 
те се декани обавезују да пре

дузму све законске радње и 

мјерезаефккаснију наплату 
школаркне/накнаде за студн

рање. Д.II. 


